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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Milyen juttatás illeti meg a Prémiumévek programban résztvevőt?” címmel a Házszabály

91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Szociális és Munkaügyi Miniszter Asszonyhoz . A

kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !

A Prémiumévek program, illetve az erről szóló törvény hatályba lépésével a kormány a
következőket hirdette meg, melyet Csizmár Gábor államtitkár expozéjában ismertetett a
parlamenti vita során. „Az eredményesen m űködő és takarékos szolgáltató típusú igazgatá s
megvalósítása megkívánja a közszféra intézményeinek hatékony és színvonalas m űködését .
Ennek első számú feltétele a megfelelő felkészültségű, elkötelezett személyi állomány . A
közszférában dolgozók létszámát a feladatokhoz kell igazítani, a merev keretek helyet t
rugalmasabb létszámgazdálkodásra van szükség . Ehhez kapcsolódóan el kell ismerni a
közszférában eltöltött életpályát, és garantálni kell a közszférában dolgozók, illetve az onnan
távozók létbiztonságát. Ennek érdekében biztosítani kívánjuk a közszférából való fokozatos ,
méltányos távozás vagy a további munkavállalás, illetve a nyugdíjrendszerbe val ó
zökkenőmentes átlépés lehetőségét.”

A törvény elfogadásra került azóta többször módosították és az eltelt évek alatt töb b
észrevétel, illetve több panasz fogalmazódott meg. Így például ellentmondásos a 13 . havi
juttatás mértékének megállapítása és folyósítása a programban résztvev ők számára . A
Miniszterelnöki Hivatal és a Szociális és Munkaügyi Minisztérium s őt a Magyar
Államkincstár is másként értelmezi , hogy jár e, és ha igen milyen mértékben arányban a 13 .
havi juttatás a prémium éveseknek. Ugyan ez a helyzet a ruhapénzzel .

Nem egyértelmű az sem, hogy miért kell a programban résztvevőnek fizetni, a 4 % egyén i
egészségbiztosítási járulékot, ha ez a munkáltatónak nem kötelez ő . Többen sérelmezik, hogy
ha a programba belépéskor vállalták, hogy az illetményalappal kapcsolatos változás ne m
érintik őket, vagyis illetményüknek csak a 70 %-át kapják, akkor most miért kell az egyénne k
a felemelt egészségbiztosítási és nyugdíjjárulékot fizetnie, ha ezt semmilyen módon ne m
kompenzálják .
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Tisztelt Miniszter Asszony !

A 13. havi juttatás milyen mértékben, melyik évt ől, milyen illetményalap figyelembe
vételével illeti meg azokat, akik részt vesznek a Prémiumévek programban ?

Mit kíván tenni azért, hogy a járulékok növekedése miatti jövedelem csökkenést – a z
inflációról nem is beszélve – kompenzálják azoknak, akiknek az illetménye nyugdíjba
vonulásukig változatlan?

Mit kíván tenni az egységes és törvényes jogalkalmazásért ?

Mit kíván tenni azért, hogy a prémiumévek programban résztvev ők illetménye az inflációt
követő korrekcióban részesüljön ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2008 . szeptember 23 .

Tisztelettel

Bernáth I1aikó
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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